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1  CDA 9a Rommel Agendapunt 8.A, Bijlage 2 pagina 3

“In de uitwerking van de begrensde 
gebieden (na begrenzingsbesluit) gaan 
wij met grondeigenaren het gesprek aan 
over verwerving, inrichting en beheer met 
het gehele instrumentarium wat we 
daarvoor hebben. Vrijwilligheid is daarbij 
uitgangspunt, onteigening is laatste 
middel.”

 Heeft u de grondeigenaren vooraf 
al gesproken, of gaat u pas na het 
begrenzingsbesluit met de 
grondeigenaren in gesprek over 
begrenzing van hun perceel tot 
NNN?

 Dit lijkt niet op een vrijwillige 
keuze. Kunt u toelichten hoe u in 
dit licht vrijwilligheid opvat? 

1. Wij begrenzen in beginsel nu alleen op 
verzoek van eigenaar of erfpachter of met 
instemming van eigenaar of erfpachter.

2. In de gebiedsprocessen worden 
grondeigenaren (met grond in het NNN) door 
de provincie benaderd. Met hen wordt 
gezocht naar oplossingen om deze grond om 
te zetten naar natuur en als natuur te 
beheren. Met verschillende instrumenten, 
zoals aankoop op basis van volledige 
schadeloosstelling of het bieden van subsidie 
waarmee grondeigenaren zelf de natuur 
kunnen omzetten en beheren, verwachten we 
op vrijwillige basis tot oplossingen te komen.

2 CDA 9c Rommel Agendapunt 8.C, Document Brief aan 
PS, pagina 3.

“Speerpunten in Noord-Holland zijn het 
herstel van natuurlijke processen in de 
duinen en versterking van het 

1. en 2. Deze genoemde gebieden zijn de 
gebieden met de grootste natuuropgaven in 
Noord-Holland, zowel ten aanzien van de 
realisatie van het Natuurnetwerk Nederland 
als ten aanzien van de stikstofproblematiek. 
Dat zijn dan ook de doelen waar we ons op 
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Natuurnetwerk Nederland (NNN) in de 
binnenduinrand en verbetering van de 
waterhuishouding in de laag-
veengebieden in de Oostelijke 
Vechtplassen en Laag Holland.“ 

 Kunt u de keuze van de op pagina 
3 genoemde speerpunten 
toelichten? 

 Op welk doel zijn deze 
speerpunten gericht?

richten. De genoemde gebieden herbergen 
ook de Noord-Hollandse Natura2000-
gebieden (naast de grote wateren Noordzee, 
Waddenzee en IJsselmeer).

3 CDA 9b Rommel Bossenstrategie Agenda punt 8b Bossenstrategie

Brief aan PS, pagina 2; Vanaf wanneer 
in 2021 wordt de vrijstelling van de 
herplantplicht bij boskap geschrapt? En 
wat mag er maximaal gekapt worden? 

Pagina 3; proeftuin Agro Forestry; wat 
wordt er precies onderzocht en worden 
PS meegenomen in de uitkomsten van 
dit project?

1. Dat is ons op dit moment niet bekend. Het 
initiatief voor aanpassing van deze 
rijksregelgeving ligt bij het ministerie van LNV.

2. Bij agroforestry worden bomen en struiken 
gecombineerd met landbouwgewassen en/of 
dieren. Denk daarbij aan rijen bomen in een 
akker, oeverstroken en voederhagen in 
weilanden voor koeien en geiten. Ook kunnen 
voedselbossen worden aangelegd in een heel 
divers ecosysteem met de gelaagde structuur 
en functies van een natuurlijk bos. De inhoud 
van de proeftuin agroforestry wordt goed 
toegelicht op de website van de 
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Milieufederatie Noord-Holland: 
https://www.mnh.nl/project/voedselbossen-
en-agroforestry/  Wij zullen uw Staten in een 
volgende update over de Bossenstrategie 
informeren over de resultaten van deze 
proeftuin.

4 PvdD-Zoon 9a Rommel Herbegrenzing NNN Voornemen herbegrenzing NNN
Er worden ook NNN gebieden toegevoegd 
(bij. Nr 29) die al N2K zijn.

a. Welke ecologische 
meerwaarde heeft het om 
deze gebieden ook NNN te 
maken

b. Waarom zijn deze gebieden 
niet eerder toegevoegd aan 
NNN

1. Met N2000 heb je wel de doelen maar niet 
de instrumenten; door het als NNN te 
begrenzen kun je verdergaande doelen 
bereiken en heb je ook de instrumenten, zoals 
SVNL-subsidie en SKNL-subsidie.

2. Deze gebieden zijn niet eerder toegevoegd 
omdat het alweer lange tijd geleden is dat de 
totale NNN-begrenzing is doorgelopen.

PvdD-Zoon Rommel Uitvoeringsprogramma 
Natuur 

Uitvoeringsprogramma Natuur
a. Op pagina 18 

uitvoeringsprogramma staat een 5-
10% verdeling van middelen voor 
gebiedsgerichte maatregelen. 

1. De indicatieve verdeling van de middelen is 
gebaseerd op het areaal Natura2000-gebied 
dat overbelast is met stikstof, en de mate van 
overbelasting. Omdat de ernstigste 
overbelasting op zandgronden aan de orde is, 
is te zien dat provincies met veel zandgronden 
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Waarop is dit percentage 
gebasseerd?

b. Op pagina 28 
uitvoeringsprogramma  staat dat 
“We starten…met de aanpak 
van..water met nutriënten”. Waar 
zijn deze nutriënten van afkomstig?

hogere percentages ontvangen. Noord-
Holland bevindt zich in het midden; enerzijds 
hebben we met de duingebieden veel 
zandgronden, anderzijds hebben we veel 
veenweiden- en watergebieden. Overigens is 
afgesproken om over drie jaar te bezien of de 
percentages nog steeds actueel zijn en of de 
provincies de middelen snel genoeg kunnen 
besteden, zodat er over de gehele looptijd van 
het Programma Natuur (10 jaar) geen 
onderbesteding ontstaat.

2. Het grootste deel van de uitspoeling van 
nutriënten is afkomstig van meststoffen en 
veenafbraak.

VVD- De 
Wit 

9a Rommel NNN herbegrenzing NNN herbegrenzing: 

-Op welke manier zijn belanghebbenden 
geïnformeerd over de ogelijkheid om 
een verzoek tot herbegrenzing in te 
dienen? Heeft u signalen opgevat 
waaruit zou blijken dat 
belanghebbenden, zoals ondernemers 

1. We hebben de mogelijkheid van 
herbegrenzing op onze provinciale website 
gezet met een formulier. Verder hebben we 
hier niet actief over gecommuniceerd. Wij 
hebben geen signalen ontvangen dat 
ondernemers of eigenaren niet tijdig op de 
hoogte waren van de mogelijkheid. We willen 
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met grond in pacht of eigendom, niet 
tijdig op de hoogte waren van de 
mogelijkheid tot indienen van een 
verzoek?

-Voor welke gebieden en hoeveel 
hectares in Noord-Holland moet nog een 
ecologische visie worden geformuleerd, 
en hoeveel verzoeken waren er voor die 
gebieden? Hoe gaat het contact met de 
indieners van die verzoeken nu verder? 
Dezelfde vraag ook voor gebieden waar 
nog afstemming of overleg nodig is.

-De behandeling in de commissie is van 
februari uitgesteld naar maart 2021. 
Wat betekent dit voor de besluitvorming 
in GS, en opvolgende actie(s)? 

-In de brief van Water, Land & Dijken 
wordt gewezen naar 
keukentafelgesprekken en economische 
doorrekeningen. Kunt u aangeven 
hoeveel keukentafelgesprekken er zijn 

tweemaal per jaar een optimalisatieslag 
maken van de begrenzing van het 
Natuurnetwerk. Indien een verzoek niet nu 
mee kan, kan het mogelijk de volgende keer 
mee. Hierbij dient wel rekening te worden 
gehouden met het feit dat het natuurnetwerk 
niet kleiner mag worden en dat GS het 
netwerk niet in omvang wil laten toenemen. 
Tegenover een begrenzing dient dus altijd een 
ontgrenzing te staan en visa versa. 

2. Voor 4 gebieden worden nu ecologische 
visies opgesteld. De verzoeken blijven binnen 
komen. In totaal hebben we nu nog ca. 100 
verzoeken liggen, waarbij het gaat om ca. 900 
ha begrenzingen en 250 ha ontgrenzen. 
Indieners van de verzoeken zijn/worden per 
brief op de hoogte gesteld van de uitkomst 
van hun verzoek. Indien in het gebied tevens 
een gebiedsproces loopt of gaat lopen, wordt 
het verzoek meegenomen in het 
gebiedsproces en verloopt het contact via de 
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geweest voor de pilots, en met hoeveel 
verschillende boeren? wanneer kunt u 
de conclusies uit die gesprekken, evenals 
de economische berekeningen, met 
onze Staten delen? 

-Wat betekent het beëindigen van de 
pilots NNN en het meenemen daarvan in 
de verbreedde gebiedsprocessen voor 
de deelnemende boeren, en voor de 
uitgangspunten voor agrarisch beheer 
waar in de pilots onderzoek naar wordt 
gedaan? 

projectleider of gebiedsregisseur in het 
betreffende gebied.

3. Hierdoor zal GS pas eind maart een 
definitief besluit kunnen nemen over de 
herbegrenzingen.

4. Met 23 agrariërs is gesproken, via één of 
meerdere keukentafelgesprekken. Met 
verschillende agrariërs lopen de gesprekken 
en onderhandelingen nog door. De inhoud van 
deze gesprekken en de doorrekeningen zijn 
vertrouwelijk. We hopen u in de loop van het 
jaar verder te kunnen informeren over de 
voortgang van de gesprekken en de eerste 
conclusies uit de gesprekken.

5. De gesprekken met deelnemende boeren 
worden ook in de verbreedde 
gebiedsprocessen voortgezet. De 
uitgangspunten voor het beheer zoals 
opgenomen in de ‘overeenkomst pilots 
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verkenningsjaar’ uit 2019, blijven het 
vertrekpunt in het vervolgproces.

VVD-De Wit Rommel Programma natuur • Programma Natuur:
o Wanneer verwacht u de agenda 
natuurinclusief ter bespreking aan onze 
Staten aan te kunnen bieden?
o Hoe wordt het budget voor 
bronmaatregelen ad EUR 2 miljard ingezet, 
en hoe worden daarover afspraken 
gemaakt? Wat is de definitie van 
bronmaatregel in dit kader?
o Het college maakt voor de eerste 3 
jaar van het 10-jarenplan in begin 2021 
bilateraal afspraken met de minister. 
Wanneer verwacht u over deze afspraken 
onze commissie te kunnen informeren? 
Heeft het feit dat het kabinet demissionair 
is invloed op de tijdslijnen? En heeft de 
aanstaande kabinetsformatie dat? En wat 
is de rol van het IPO in het maken van 
bilaterale afspraken tussen provincie en 
minister?
o Hoe wordt de omvang van het 
stikstofprobleem gedefinieerd per N2000-
gebied en provincie? Gaat dit om het 

1. De planning is nu dat de Agenda 
Natuurinclusief eind dit jaar gereed is ter 
bespreking in Provinciale Staten. 

2. Over de besteding van de € 2 miljard die 
voor bronmaatregelen beschikbaar is, beslist 
de Rijksoverheid. Hier is nog geen 
duidelijkheid over. Een bronmaatregel is een 
maatregel die rechtstreeks bijdraagt aan een 
vermindering van de stikstofuitstoot.

3. Wij verwachten dat het ministerie van LNV 
op korte termijn – vermoedelijk in de 
komende weken – contact met ons opneemt 
om tot afspraken te komen. De exacte 
planning van het ministerie is ons niet bekend. 
Onze verwachting is dat de demissionaire 
status van het Kabinet en de naderende 
kabinetsformatie geen invloed hebben op dit 
proces. Het kabinet en de Tweede Kamer 
hebben in 2020 immers al besloten om de 
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verschil in KDW en daadwerkelijke 
depositie volgens metingen/modellen?
o Kunt u aangeven wat de genoemde 
bandbreedte precies inhoudt? En kunt u 
motiveren (in relatie tot de definitie van 
het stikstofprobleem) waarom 5-10% voor 
Noord-Holland gepast is? 
o Als ik alle minima en maxima van 
de bandbreedtes van alle provincies optel, 
kom ik op 86-127,5% uit. Dat betekent dus 
dat er een groter risico op overschrijding 
dan op onderschrijding is. Wat zegt dit over 
het totaal aan beschikbaar budget vanuit 
de minister, en of dit voldoende is om de 
beoogde resultaten te realiseren?
o Hoe relateert het te verwachten 
ontvangen bedrag van 30-60 miljoen euro 
zich tot de begrote bedragen voor de NNN 
realisatiestrategie? 
o "Investeren in natuurherstel houdt 
niet op bij de grens van een natuurgebied. 
Daarom werken we aan verbetering van 
het gehele ecologische systeem. Dit doen 
we door niet alleen de inrichting in deze 
gebieden op orde te brengen, maar door 
bijvoorbeeld ook de hydrologische en 

middelen voor Programma Natuur vrij te 
maken. De fase waar we nu in komen, 
namelijk uitwerking in afspraken tussen het 
ministerie en elk van de provincies, is 
daarmee vooral uitwerking van een eerder in 
gang gezet proces. De rol van het IPO is om de 
provincies te helpen met kennisdeling; het IPO 
is geen partij in de afspraken die het 
ministerie en de provincies maken.

4. Antwoord: de verdeling van de middelen is 
gebaseerd op het areaal Natura2000-gebied 
dat overbelast is met stikstof, en de mate van 
overbelasting. Omdat de ernstigste 
overbelasting op zandgronden aan de orde is, 
is te zien dat provincies met veel zandgronden 
hogere percentages ontvangen. Noord-
Holland bevindt zich in het midden; enerzijds 
hebben we met de duingebieden veel 
zandgronden, anderzijds hebben we veel 
veenweiden- en watergebieden. Sinds het 
verschijnen van de brief aan uw Staten is 
verder gewerkt aan het concretiseren van de 
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ruimtelijke condities te versterken, zowel 
binnen als buiten de gebieden. Dat kan dus 
ook buiten Natura 2000 en het NNN zijn." 
Welke overheid is bevoegd gezag om over 
dit soort aspecten buiten N2000 en NNN te 
besluiten? 
o "Provincies zorgen ervoor dat het 
uitvoeringsprogramma een doorvertaling 
krijgt in de provinciale gebiedsgerichte 
aanpak en in
kaders, zoals de beheerplannen van de 
Natura 2000-gebieden." Wanneer dient de 
provincie voor alle N2000-gebieden in 
Noord-Holland deze doorvertaling gemaakt 
te hebben, en welke informatie is er nodig 
om dit tijdig te kunnen doen?
o "Mogelijke maatregelen in deze 
overgangsgebieden zijn andere vormen van 
beheer, het stimuleren van extensievere 
vormen van 
landbouw, het verhogen van het waterpeil, 
aangepaste vormen van (agrarisch natuur-
)beheer of – waar dat noodzakelijk blijkt – 
functieverandering." Wie heeft deze 
maatregelen bepaald, en wat is de 
onderbouwing daarvoor? En waarom zijn 

afspraken. Dit heeft ertoe geleid dat de 
bandbreedtes (voor Noord-Holland: 5-10%; € 
30-60 miljoen) inmiddels zijn aangescherpt. 
Voor Noord-Holland komt € 42 miljoen 
beschikbaar. Wij zullen dit nader toelichten in 
onze brief aan uw Staten over de strategie in 
het stikstofdossier. Een concept-versie van 
deze brief is onlangs besproken in uw 
Statencommissie en met de Regietafel 
Stikstof, waarin alle partners zitting hebben. 
Ons college verwacht de definitieve versie 
binnenkort te kunnen vaststellen en aan uw 
Staten te kunnen sturen.

5. Zie het voorgaande antwoord.

6. Zie het voorgaande antwoord. De nadere 
concretisering die in de afgelopen weken is 
gemaakt, was onder andere nodig omdat het 
budget dat het ministerie beschikbaar stelt, 
niet overschreden kan worden. Overigens zijn 
zowel het Rijk als de provincies het erover 
eens dat met de beschikbaar gestelde € 5 
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innovatieve oplossingen in deze gebieden 
hier geen onderdeel van (die ook kunnen 
bijdragen aan vermindering van de 
stikstofdepositie)?
o Hoe wordt de monitoring op 
doelbereik en omgevingscondities 
meegenomen naar de gebiedsgerichte 
aanpakken in Noord-Holland, en de 
informatie die daarbij wordt gebruikt? 
Wanneer wordt voor de Noord-Hollandse 
stikstofgevoelige N2000-gebieden een 
actuele monitoring op doelbereik en 
omgevingscondities gemaakt?
• Kwartaalverslag Greenport 
Aalsmeer: Er worden verkenningen gedaan 
voor de aanleg van geothermie. Dit is een 
kapitaalintensieve investeringen, met een 
flinke investering voor ondernemers. Hoe 
wordt geborgd dat ook kleinschalige 
tuinders, met minder gasverbruik op 
jaarbasis en dus minder 
terugverdienpotentieel, ook kunnen 
meedoen aan deze verduurzaming?

miljard niet de totale stikstofproblematiek kan 
worden opgelost.

7. Antwoord: het gaat om aanvullende 
middelen, die het Rijk specifiek beschikbaar 
stelt voor de stikstofproblematiek. In sommige 
gevallen zullen maatregelen – zoals het 
verwerven van gronden en agrarische 
bedrijven – een positief effect hebben op 
beide doelen. 

8. Dat hangt sterk af van de aard van de 
maatregel. In veel gevallen gaat het om 
maatregelen die in onderling overleg tussen 
de verschillende overheden (provincie, 
gemeenten, waterschap) worden 
afgesproken. Bij de uitvoering heeft dan elke 
overheid zijn eigen bevoegdheden. Zo is de 
provincie – ook buiten de Natura2000-
gebieden – verantwoordelijk voor de meeste 
taken die voortvloeien uit de Wet 
natuurbescherming. Gemeenten zijn 
daarentegen altijd bevoegd om besluiten te 
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nemen over bestemmingsplannen; 
waterschappen over peilbesluiten. Zo is een 
gebiedsproces – zowel binnen als buiten 
Natura2000-gebieden en het NNN – een 
samenspel van meerdere partijen, waarbij elk 
van de overheden zijn eigen rol speelt.

9. De afspraken die met het ministerie moeten 
worden gemaakt, zijn nog niet gemaakt. Er is 
dus (nog) geen deadline afgesproken wanneer 
de afspraken in het uitvoeringsprogramma 
moeten zijn doorvertaald in provinciale 
documenten. Wij verwachten overigens niet 
dat het ministerie hier een deadline aan 
koppelt. Wel verwacht het ministerie dat de 
provincies hun bijdrage leveren aan het 
aanpakken van de stikstofproblematiek, 
conform de onlangs vastgestelde Wet 
stikstofreductie en natuurherstel (Wsn). Over 
de wijze waarop wij dit doen verwijzen wij 
naar onze brief over de strategie in het 
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stikstofdossier (zie ook ons antwoord op vraag 
4).

10. De maatregelen die in elk van de gebieden 
genomen moeten worden, zijn nog niet 
bepaald. Dat zal gebeuren in elk van de 
gebiedsprocessen, in samenspraak met alle 
betrokken partijen en onder provinciale regie. 
Innovatieve oplossingen kunnen ook bijdragen 
aan een daling van de stikstofdepositie. Voor 
een nadere toelichting verwijzen wij naar onze 
brief over de strategie in het stikstofdossier 
(zie ook ons antwoord op vraag 4).

11. Op de vormgeving van de monitoring gaan 
wij in in onze brief over de strategie in het 
stikstofdossier (zie ook ons antwoord op vraag 
4).

12. De verkenningen / opsporingen naar en 
ontwikkelen van geothermiebronnen zijn 
activiteiten van marktpartijen en staan los van 
Greenport Aalsmeer. 
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Greenport Aalsmeer (tuinbouwcluster en 
triple helix structuur)  informeert 
ondernemers en gemeenten en doet een 
verkenning naar de haalbaarheid van 
warmtenetten in de 
glastuinbouwconcentratiegebieden in 
Greenport Aalsmeer, waarbij geothermie 
vermoedelijk de hoofdbron wordt. 

Het ontwikkelen van bronnen ligt zoals gezegd 
bij marktpartijen. Greenport Aalsmeer heeft 
goede contacten met partijen die al 
geothermieprojecten of warmteprojecten 
ontwikkeld hebben en participatie door 
ondernemers is onderdeel van gesprekken. Er 
zijn ook voorbeelden van energieprojecten in 
de glastuinbouw waarbij ondernemers 
participeren. Voor 
glastuinbouwconcentratiegebieden kan 
gewerkt worden aan (grootschalige) 
gebiedsoplossingen waaronder warmtenetten 
met geothermie. Voor losliggende 
glastuinbouwbedrijven  zijn er minder 
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mogelijkheden. Die bedrijven zijn veelal 
aangewezen op technieken op bedrijfsniveau.

PvdD 15b Loggen Waddengebied 15b. Agenda voor het Waddengebied 2050
1. Op eerdere technische vragen over 
de Agenda voor het Waddengebied (NLG, 
sept. 2020, vraag 10) antwoordde de 
provincie dat economische activiteiten de 
natuurwaarden niet mogen aantasten. Hoe 
verhoudt dat zich feitelijk tot het blijven 
toestaan van onder andere 
(bodemberoerende) visserij in het gebied 
en winning van gas, zout en andere 
delfstoffen in het Waddengebied? 

Een van de principes uit de Agenda betreft 
het principe dat ecologie en economie elkaar 
versterken. Dat betekent dat geïnvesteerd 
wordt in de natuur met het oog op die 
natuur zelf, maar ook om ruimte te houden 
voor economische ontwikkeling. Zoals in de 
Agenda is verwoord: ecologie en economie 
versterken elkaar en dragen samen bij aan 
een vitaal en veerkrachtig Waddengebied. 
Voor de bescherming van de natuur vormt 
bij de ontplooiing van economische 
activiteiten de Wet natuurbescherming het 
kader, die bepaalt dat er binnen N2000-
gebieden enkel een vergunning kan worden 
verleend voor activiteiten als dat de 
instandhoudingsdoelen niet schaadt.
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PvdD 15c Loggen Waterrecreatie 15c. Waterrecreatie: 
Uitvoeringsprogramma waterrecreatie 
2021 – 2025
1. Klopt het dat de provincie, als 
eigenaar van waterbodems, de eigenaar is 
van visrechten?
2. Klopt het dat deze visrechten 
worden verhuurd?
3. Van welke wateren zijn de 
visrechten in het bezit van de provincie? 
Zijn deze verhuurd? Zo ja, waar, aan wie en 
voor hoe lang?
4. Heeft de provincie de juridische 
mogelijkheid/beleidsvrijheid om de 
visrechten niet te verhuren?
5. Kan de provincie voorwaarden 
stellen aan de huur van visrechten? Zo ja, 
welke?
6. Wat zijn de inkomsten uit het 
verhuur van de visrechten en welke kosten 
staan daar tegenover?
7. Weet GS hoeveel lood er bij 
benadering in de Noord-Hollandse wateren 
diffuus terecht komt door hobbyvisserij?
8. Doel is om het loodgebruik in de 
sportvisserij in 2021 met 30% te reduceren. 

1. Ja

2. Ja

3. Van alle wateren die in eigendom zijn van 
de provincie, op heerlijke visrechten na

Ja, alle visrechten zijn verhuurd.

Ze zijn verhuurd aan beroepsvissers (volledig 
visrecht of alleen aalvisrecht) en aan 
hengelsportverenigingen (schubvis-visrecht) 
voor perioden van 6 jaren. 

4. Ja.

5. Ja, er worden voorwaarden gesteld (zoals 
niet elektrisch vissen, dichtzetten is 
verboden enz.), mits ze redelijk en billijk zijn 
en goedgekeurd worden door de Kamer voor 
de Binnenvisserij. De Provincie Noord-
Holland stelt vanuit de overeenkomst 
verplicht, dat de huurder actief deelneemt 
aan een VBC (visstandbeheerscommissie). 
Huurder is verplicht mee te werken aan het 
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Wat is volgens onafhankelijke bronnen de 
stand van zaken van uitfaseren van lood, 
een Zeer Zorgwekkende Stof, in de 
sportvisserij?  Sportvisserij vereniging zelf 
kon daar geen antwoord op geven, maar 
die informatie hebben we nodig om het 
beleid van provincie goed te kunnen 
controleren en vormgeven. 
9. Wat doet de provincie naar een 0-
emissie te gaan, die immers geldt voor ZZS 
(minimalisatieverplichting)? 
10. Is het gebruik van lood door 
hobbyvissers verboden in 
waterwingebieden, gelet op de giftigheid 
van lood in drinkwater? En in 
natuurgebieden? Zo nee, waarom niet? 
11. GS baseert zich met het 
Uitvoeringsprogramma waterrecreatie 
2021-2025 op de ‘Visie op waterrecreatie 
Noord-Holland  2030’ uit 2016. Er 
verandert veel heel snel op dit moment, 
wat vraagt om regelmatige reflectie op 
eerder afgesproken beleid. Wanneer 
kunnen PS die visie opnieuw bezien?

in VBC-verband opstellen, uitvoeren en 
naleven van visstandsbeheer- en visplannen.

6. De inkomsten bedragen circa € 6.800 per 
jaar (prijspeil 2020). De kosten zijn de 
interne apparaatskosten voor het 
eigendomsbeheer (aangaan contracten, 
contractenbeheer, facturering en toezicht op 
naleving).

7. Nee, specifiek voor Noord-Holland zijn 
geen cijfers bekend.

Bij de start van de Green Deal Sportvisserij 
Loodvrij is uitgegaan van een jaarlijks 
loodverlies van sportvissers op zoet water 
van naar schatting 54 ton en op zee- en 
kustwater van 470 ton (Deltares, 2013). 
Nieuw onderzoek van Wageningen Marine 
Research (WMR) in opdracht van het 
ministerie van LNV in de periode februari 
2018 t/m februari 2019 komt tot fors lagere 
cijfers. Het loodverlies blijkt met 7,3 ton op 
zoet en 22,9 ton op de zee- en kustwateren 
fors lager dan eerder werd geschat. 
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Daarentegen liggen deze verliezen meer in 
lijn met een eerder onderzoek uit 1996. 
Deze resultaten duiden overigens niet 
noodzakelijkerwijs op een afname in 
loodverlies van deze omvang in de 
tussenliggende periode. Het onderzoek van 
WMR wordt volgens dezelfde methodiek van 
maart 2020 t/m februari 2021 herhaald. 

8. Een analyse van WUR (‘Gebruik van 
alternatieven voor loodgewichten onder 
hengelaars: Analyses van de 2017 en 2019 
Screening Survey’ van WUR/Centrum voor 
Visserijonderzoek (CVO) van september 
2020) zegt hierover dat het gebruik van 
loodalternatieven is toegenomen. Exact 
hoeveel is niet te zeggen. De 
onderzoeksresultaten spreken over 
hengelaars die ‘wel eens’ een loodalternatief 
gebruiken. Het percentage daarvan ligt 
tussen de 4,1% en de 17%.

9. Wij volgen de landelijke (Greendeal)- en 
Europees ingezette lijn. Het ECHA (European 



Technische vragen NLG 15 maart 

nr Partij en 
indiener

Punt Vraag Antwoord

Chemicals Agency) heeft op verzoek van de 
Europese Commissie de gezondheids- en 
milieurisico’s van het gebruik van lood bij 
jacht en visserij onderzocht. Op 3 februari 
2021 heeft zij bekend gemaakt te adviseren 
in Europees verband het gebruik van lood in 
de jacht, visserij en andere outdoorsports, 
na een overgangstermijn, te verbieden. 
Hiertoe is een proces in gang gezet dat 
wordt gestart op 24 maart a.s. met een 
consultatieronde van 6 maanden. De 
onderzoeksresultaten worden medio 2022 
verwacht.

Verkend wordt of en op welke wijze Noord-
Holland aan kan haken bij projecten en/of 
pilots in het kader van de Greendeal.

10. Voor zover bekend is dit niet verboden 
en wordt er geen onderscheid gemaakt naar 
gebied of functie. De problematiek wordt in 
zijn geheel beschouwd zoals aangegeven in 
voorgaande antwoorden.
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11. Een algehele evaluatie van het 
uitvoeringsbeleid van de Visie staat gepland 
voor 2022-2023. Als onderdeel van die 
evaluatie kan PS in de gelegenheid worden 
gesteld wijzigingsvoorstellen op de Visie in 
te dienen.

PvdD 16b Olthof Resultaten nationaal 
samenwerkingsprogra
mma luchtkwaliteit 

16b. Resultaten Nationaal 
Samenwerkingsprogramma 
Luchtkwaliteit (NSL) Monitoringsronde 
2020

1. Waarom rapporteert het NSL alleen 
over NO2 en fijnstof, en niet over 
andere probleemstoffen? 

2. Heeft NSL ook informatie over de 
samenstelling van het fijnstof, 
ofwel: uit welke schadelijke deeltjes 
bestaat het? Zo is roet onderdeel 
van ultrafijnstof. 

3. Hoe verhoudt het NSL zicht tot het 
Schone Lucht Akkoord (SLA)? 

4. Het SLA gaat bijvoorbeeld ook over 
binnenvaart en landbouw. Worden 

1. Antwoord: Het Nationaal 
Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit 
(NSL) is van kracht sinds 1 augustus 2009. 
Binnen het NSL hebben overheden 
afgesproken maatregelen uit te voeren 
om de luchtkwaliteit te verbeteren. Doel 
hierbij is onder andere het voldoen aan de 
EU-grenswaarden. Het NSL richt zich 
alleen op fijnstof (PM10) en stikstofdioxide 
(NO2). Voor die stoffen kon Nederland de 
grenswaarden niet op tijd halen. Voor 
andere stoffen is dat wel op tijd gelukt.

2. Antwoord: Nee
3. Antwoord: Het Schone Lucht Akkoord is 

anders van aard en heeft een andere 
doelstelling dan het NSL. Het NSL, dat van 
kracht blijft tot de inwerkingtreding van 
de Omgevingswet, voorziet in een 



Technische vragen NLG 15 maart 

nr Partij en 
indiener

Punt Vraag Antwoord

hier ook emissies gemonitord van 
bijv. benzeen (binnenvaart) en 
methaan, ammoniak, risicovol 
fijnstof uit kippenstallen, actieve 
stoffen uit landbouwgif in de lucht  
(landbouw)? 

5. In het document Rapportage 
resultaten NSL Monitoringsronde 
2020’ van GS is te lezen: “Uit de 
Monitoringsrapportage NSL 20201 
blijkt dat de luchtkwaliteit iets 
verder is verbeterd. In vrijwel heel 
Nederland liggen de concentraties 
stikstofdioxide en fijnstof in 2019 
onder de Europese grenswaarden. 
Ook onder deze grenswaarden is 
luchtverontreiniging nog schadelijk. 
Daarom is er beleid om de 
luchtkwaliteit te verbeteren.”
Kunt u toelichten waarom onder de 
Europese grenswaarden 
luchtverontreiniging nog schadelijk 
is en waarom we dan niet strengere 
normen hebben? 

gezamenlijke inspanning van de 
Rijksoverheid en decentrale overheden om 
de (resterende) overschrijdingen van de 
Europese grenswaarden voor 
luchtkwaliteit op te lossen. Het SLA 
daarentegen is gericht op het realiseren 
van gezondheidswinst voor iedereen in 
Nederland door een permanente 
verbetering van de luchtkwaliteit, waarbij 
wordt toegewerkt naar de WHO-
advieswaarden in 2030. 

4. Antwoord: Het SLA richt zich primair op 
emissies van stikstofdioxide (NO2) en 
fijnstof (PM10, PM2,5). Hier worden dus 
geen andere componenten gemonitord. 
Opmerking: in aanvulling op het landelijk 
luchtmeetnet monitort de provincie 
Noord-Holland zelf al vele jaren via het 
provinciale luchtmeetnet de luchtkwaliteit 
in een aantal gebieden in Noord-Holland. 
Hierbij worden ook andere componenten 
gemeten dan alleen NO2 en PM10/PM2,5. 
Op www.luchtmeetnet.nl is de ‘realtime’ 
meetdata van deze meetstations te 
bekijken. De meetdata van de provinciale 
luchtmeetstations wordt jaarlijks aan PS 

http://www.luchtmeetnet.nl/
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gepresenteerd middels een 
datarapportage.

5. Antwoord: Wettelijke grenswaarden en 
actiedrempels zijn meestal een compromis 
tussen haalbaarheid en gezondheid. Veel 
van de wettelijke normen komen direct uit 
Europese richtlijnen. Hier zijn wij aan 
gebonden. 

https://www.infomil.nl/onderwerpen/lucht-water/luchtkwaliteit/regelgeving/wet-milieubeheer/beoordelen/grenswaarden/@96971/europese/

